
电
池
杂
志
  
  
  
BA
TT
ER
Y 
BI
MO
NT
HL
Y

 
 

水溶液锂离子电池锰系电极材料的发展概况 
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摘要 锰系材料在非水溶液中作为锂离子电池正极材料近年来得到了广泛的研究 但在水溶液体系中研究不多 通过对

材料的制备方法 结构 嵌脱机理 充放电过程等方面论述了近年来锰系电极材料在水溶液锂离子电池中的研究状况

水溶液锂离子电池综合了传统水溶液电池和非水体系锂离子电池的优点 有着广泛的发展前途  
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The development of manganese oxides for aqueous Li-ion battery 
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Abstract Recent research on manganese oxides was focused on their application in non aqueous Li-ion batteries than in aqueous 

Li ion batteries. Through the description on their preparation processes structure intercalation and deintercalation mechanism

charge-discharge, the recent development on manganese oxides as cathode materials for aqueous Li-ion batteries was reviewed. 

With combining the advantages of tradition al aqueous and non-aqueous Li-ion batteries aqueous Li-ion batteries had great 

potential. 
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